

while it did not legalize anything which was clearly illegal before.

Hon. Mr. Sanborn said that by the Act of Confederation the laws of each Province remained in force, but the procedure for obtaining patents could not be carried out, because it required the approval of the Attorney-General. In Upper and Lower Canada there was no Attorney-General. The Minister of Agriculture must be aware that there has been almost insurmountable difficulties in the way of getting patents even under the most liberal interpretation of the law. This was one great reason for seeking this present law, in order to have one general law for the Dominion. If it was thought that this section does not cover the difficulty, we should add a declaratory clause in the Act to remove all doubts as to the legality of those patents.

Hon. Mr. Mitchell did not know that these difficulties in obtaining patents existed in Canada, as the same objection does not apply to the other Provinces.

The Bill was then reported as agreed to.

Hon. Mr. Sanborn for the purpose of having a division on the Bill recorded, moved that the Bill as reported be not now received, but be referred back to the committee with instructions to amend the same to enable the original inventor, discoverer, or assignee, to obtain a patent under the provisions of the Bill, without the necessity of a year's previous residence in Canada before the application is made for a patent, which amendment was declared lost on a division.

Contents—Hon. Messieurs Blake, Christie, Cormier, Flint, Leonard, Letellier de St Just, McCrea, Malhiot, Odell, Olivier, Sanborn, Simpson.—12.

Non-Contents—Hon. Messieurs Aikins, Allan, Archibald, Armand, Benson, Bill, Botsford, Bureau, Burnham, Campbell, Cauchon, Chaffers, Chapais, Dickey, Dickson, Duchesnay, A. J., Dumouchel, Foster, Guévremont, Holmes, Kenny, Lacoste, Leslie, McCully, McMaster, Mills, Mitchell, Ross, Shaw, Skead, Steeves, Wark, Wilmot.—33.

On motion of the **Hon. Mr. Campbell**, seconded by the **Hon. Mr. Mitchell**, the report of the committee was received, read a second time, concurred in, and ordered that the said Bill as amended, be read a third time on Monday.

A son avis, cette disposition couvre le cas de tous les brevets délivrés conformément à la loi sans légaliser aucune situation qui auparavant était nettement irrégulière.

L'honorable M. Sanborn dit que grâce à la Loi sur la Confédération, les lois de chaque province demeurent en vigueur mais les modalités concernant l'obtention des brevets ne peuvent pas être appliquées car elles doivent recevoir la sanction du Procureur Général. Il n'y a de Procureur-Général ni dans le Haut ni dans le Bas Canada. Le ministre de l'Agriculture ne peut ignorer les difficultés pratiquement insurmontables que l'on rencontre pour obtenir des brevets même quand on interprète la loi de la manière la plus large. C'était là une raison suffisante pour la promulgation de la présente loi afin d'avoir une loi générale pour toute la Puissance. Si, selon certains, cet article ne règle pas ce problème, il nous faudra ajouter un article déclaratif à la loi pour supprimer tous les doutes concernant la légalité de ces brevets.

L'honorable M. Mitchell ne savait pas qu'on avait du mal à obtenir des brevets au Canada, la même objection ne s'appliquant pas aux autres provinces.

Rapport est alors fait du Bill tel qu'il a été adopté.

L'honorable M. Sanborn, voulant qu'un vote à ce sujet soit enregistré, propose que le Bill tel qu'il est ne soit pas adopté maintenant, mais qu'il soit renvoyé au comité pour qu'un amendement permette à l'inventeur, au chercheur ou à son mandataire d'obtenir un brevet conformément aux dispositions du Bill, sans avoir résidé au Canada pendant un an avant de pouvoir déposer cette demande. L'amendement mis aux voix est rejeté.

Ont voté pour: Les honorables MM. Blake, Christie, Cormier, Flint, Leonard, Letellier de St Just, McCrea, Malhiot, Odell, Olivier, Sanborn, Simpson.—12.

Ont voté contre: Les honorables MM. Aikins, Allan, Archibald, Armand, Benson, Bill, Botsford, Bureau, Burnham, Campbell, Cauchon, Chaffers, Chapais, Dickey, Dickson, Duchesnay, A.J., Dumouchel, Foster, Guévremont, Holmes, Kenny, Lacoste, Leslie, McCully, McMaster, Mills, Mitchell, Ross, Shaw, Skead, Steeves, Wark, Wilmot.—33.

Sur motion de l'honorable **M. Campbell**, appuyé par l'honorable **M. Mitchell**, le rapport du comité est agréé, lu une deuxième fois, puis adopté, et il est ordonné que ledit Bill soit lu une troisième fois le lundi suivant.